
 
Concello de Foz

 ACTA 

Expediente núm.: Órgano colexiado: 

PLN/2020/4 O Pleno 

 

DATOS DE DESENVOLVEMENTO DA SESIÓN 

Tipo Convocatoria Ordinaria

Data 5 de marzo de 2020 

Duración Desde as 20:30 ata as 21:42 horas 

Lugar Salon de Plenos 

Presidida por FRANCISCO CAJOTO CASERIO 

Secretario ANTIA PENA DORADO 

 

ASISTENCIA Á SESIÓN 

DNI Nome e Apelidos Asiste

76565898W ANA MATEA ROJO EIJO SÍ

34637800F CARLOS GARCÍA RODRIGUEZ SÍ

76580316E CONCEPCIÓN LÓPEZ SEIJAS NON

77597585R FRANCISCO CAJOTO CASERIO SÍ

77595487L FRANCISCO XAVIER FANEGO BERMÚDEZ SÍ

53161069L GEMA MÉNDEZ LEIVAS NON

77596095Y HÉCTOR MORIS FERNÁNDEZ SÍ

50442371J IAGO VILLAMIL CAJOTO SÍ

34883817Q INES LOPEZ COUTO SÍ

77594781A JAVIER JORGE CASTIÑEIRA SÍ

09373619S JOSE MARIA LINARES RODRIGUEZ SÍ

33822451P JOSÉ ANTONIO HERMIDA FERNÁNDEZ SÍ
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Concello de Foz

76565452Q JUAN JOSÉ RIVAS NECEGA SÍ

34880713V LAURA RIVEIRA BALSEIRO SÍ

33994153S VERÓNICA SOTO PIÑEIROA SÍ

34883938E VICTOR COUTO BARRIENTOS SÍ

78800879G Yolanda González Rodríguez SÍ

Escusas de asistencia presentadas:
1. GEMA MÉNDEZ LEIVAS:
«Motivos laborais»

 

Unha vez verificada polo secretario a válida constitución do órgano, o presidente abre 
a sesión, polo que se procede á deliberación sobre os asuntos incluídos na orde do 
día.

 

A) PARTE RESOLUTIVA 

 

1.-TOMA DE  POSESIÓN  DA CONCELLEIRA Dª.  MARÍA MILAGROS  LOUZÁN 
GARCÍA (PSdeG-PSOE).-

Producida a renuncia ao cargo de Concelleira deste Concello de Foz, por parte de 
Dª.  Acela  Verónica  Peña  Castiñeira,  Concelleira  electa  polo  partido  político, 
PSdeG-PSOE,   nas  últimas  eleccións  municipais,  seguiuse  o  procedemento 
establecido legalmente para a substitución da mesma.

Remitida pola Xunta Electoral Central  a credencial de Concelleira de dona María 
Milagros  Louzán  García  (PSG-PSOE),  e  recibida  o  18  de  febreiro  de  2020,  foi 
convocada para a súa toma de posesión como Concelleira da Corporación Local, 
mediante Resolución de Alcaldía de data 02/03/2020.

Atendendo ao art. 108.08 LOREG: “No momento de tomar posesión e para adquirir a  
plena condición dos seus cargos, os candidatos electos deben xurar ou prometer  
acatamento á constitución, así como cumprimentar os demais requisitos previstos  
nas leis ou regulamentos respectivos”.

Atendendo ao art. 75.7 LBRL: “Os representantes locais, así como os membros non  
electos da Xunta de Goberno Local, formularán declaración sobre causas de posible  
incompatibilidade  e  sobre  calquera  actividade  que  lles  proporcione  ou  poda 
proporcionar ingresos económicos”.

Tendo en conta de que a Concelleira electa formulou declaración sobre causas de 
posible  incompatibilidade  e  sobre  actividades  que  proporcionan  ou  poden 
proporcionar  ingresos  económicos  e  a  declaración  de  bens  patrimoniais  e  de 
participación en sociedades conforme co disposto no artigo 75 LBRL.
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Concello de Foz

Seguidamente, a Secretaria procede a tomar xuramento á Concelleira dona María 
Milagros Louzán García:

“Xuras ou prometes pola túa conciencia e honor cumprir  fielmente as obrigas do  
cargo de Concelleira do Concello de Foz, coa lealdade ao Rei, gardar e facer gardar  
a  Constitución  como  norma  fundamental  do  Estado,  así  como  o  Estatuto  de  
Autonomía de Galicia??

A Concelleira María Milagros Louzán García contesta: “Sí prometo”.-

 

2.-PROPOSTA ALCALDÍA DESTINO DE ARMAMENTO ANTICUADO (Expte. núm. 
65/2020).-

A  Comisión  Informativa  de  Asuntos  Preparatorios  de  Pleno,  ditaminou 
favorablemente a presente proposta, na sesión celebrada o día 02 de marzo  de 
2020, cuxo teor literal di:

“PROPOSTA

A Xefatura da Policía Local do Concello de Foz en data 16 de setembro de 2019  
emite informe relativo a destino de armamento anticuado, no que se indica que unha  
vez iniciado o proceso paulatino de modernización das armas da Policía Local, é  
necesario dar un destino (subasta ou destrución) concreto dos revólveres que se van  
a substituír  e que se relacionan a continuación:

Tipo de arma Marca Calibre Nº de Serie
REVOLVER LLAMA 38 922910
REVOLVER LLAMA 38 922913
REVOLVER LLAMA 38 923933
REVOLVER LLAMA 38 923941
REVOLVER LLAMA 38 923944

Excepto a arma con número de serie 923944, o resto xa foi retirado de servicio por  
haberse xubilado o Axente ao que foi asignada ou por substitución, por unha acorde  
á normativa de homoxeneización de medios técnicos.

Ao  abeiro  do  Real  Decreto  137/1993,  de  29  de  xaneiro,  polo  que  se  aproba  o  
Regulamento de Armas.

Considerando o disposto nos artigos 22.2.b e 47 da Lei 7/85, o artigo 64 da Lei 5/97,  
de 22 de xullo, de administración local de Galicia.

Propoño ao Pleno da Corporación, previo ditame da Comisión Informativa, o seguinte  
ACORDO:

PRIMEIRO: Se poñan as seguintes armas a disposición do Posto da Garda Civil de  
Burela-Intervención de Armas, para a súa destrución.

Tipo de arma Marca Calibre Nº de Serie
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Concello de Foz

REVOLVER LLAMA 38 922910
REVOLVER LLAMA 38 922913
REVOLVER LLAMA 38 923933
REVOLVER LLAMA 38 923941
REVOLVER LLAMA 38 923944

SEGUNDO: Notificar este acordo aos interesados aos efectos que procedan”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha  quenda de intervencións, 
explicando primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

Non  habendo  intervencións,  sométese  a  votación  a  Proposta  de  Alcaldía, 
obténdose o seguinte resultado: unanimidade (15 votos).

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

PRIMEIRO: Se poñan as seguintes armas a disposición do Posto da Garda Civil 
de Burela-Intervención de Armas, para a súa destrución.

Tipo de arma Marca Calibre Nº de Serie
REVOLVER LLAMA 38 922910
REVOLVER LLAMA 38 922913
REVOLVER LLAMA 38 923933
REVOLVER LLAMA 38 923941
REVOLVER LLAMA 38 923944

SEGUNDO: Notificar este acordo aos interesados aos efectos que procedan.-

 

3.-PROPOSTA ALCALDÍA INCLUSIÓN ORDENANZA MUNICIPAL REGULADORA 
DO  FUNCIONAMENTO  DO  SERVIZO  DE  MERCADO  SEMANAL (Expte.  núm. 
1685/2019).-

A  Comisión  Informativa  de  Asuntos  Preparatorios  de  Pleno,  ditaminou 
favorablemente a presente proposta, na sesión celebrada o día 02 de marzo  de 
2020, cuxo teor literal di:

“PROPOSTA

A  venda  fora  de  establecementos  comerciais  permanentes  constitúe  unha  
modalidade de venda arraigada nos distintos municipios, e, en concreto no de Foz, a  
través do tradicional Mercadillo Semanal.

A Constitución Española establece no seu artigo 51 como unha función dos distintos  
poderes públicos, a de garantir a defensa dos consumidores e usuarios, protexendo 
mediante procedementos eficaces a seguridade, a saúde e os lexítimos intereses 
económicos dos mesmos, promovendo a información e educación dos consumidores  
e usuarios, fomentando e oíndo ás súas organizacións, e sometendo a regulación  
legal o comercio interior e o réxime de autorización de produtos comerciais.
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Concello de Foz

En relación coa materia incluída ou vinculada aos diferentes textos legais, o Estado e  
Comunidades  Autónomas ditaron  diversos  textos  regulamentarios  que  inciden  no  
propio réxime da venda ambulante ou fora de establecemento comercial.

O mercado tradicional que na actualidade se celebra os martes de cada semana na  
explanada portuaria e na Rúa Paco Maañón, debería rexerse por unha ordenanza, e  
polas súas propias normas reguladoras, é dicir, a regulación das vendas efectuadas  
fora  de  un  establecemento  comercial  permanente,  de  forma  habitual,  ocasional,  
periódica  ou continuada,  nos  perímetros ou lugares debidamente autorizados,  en  
instalacións comerciais desmontables ou transportables, incluíndo os camións tenda,  
así como as autorización municipais pertinentes, pago de taxas, etc.

Tendo en conta que no artigo 25.2.i) da Lei 7/85, Reguladora das Bases de Réxime 
Local, regula como competencias propias, entre outras, feiras, abastos, mercados,  
lonxas e comercio ambulante.

Tendo en conta o Plan Normativo Municipal para o ano 2020, aprobado por acordo  
plenario de data 12 de decembro de 2019.

Considerando o disposto nos artigos 22.2.b e 47 da Lei 7/85, o artigo 64 da Lei 5/97,  
de 22 de xullo, de administración local de Galicia.

Propoño ao Pleno da Corporación, previo ditame da Comisión Informativa, o seguinte  
ACORDO:

PRIMEIRO.- Modificar o Plan Normativo e incluír como ordenanza de nova creación  
unha reguladora do mercado semanal do Concello de Foz.

SEGUNDO.- Comunicar o presente acordo aos distintos departamentos municipais  
afectados para a debida programación das actuacións a realizar, de modo que ao  
londo do ano 2020 poidan estar revisados e modificados os distintos regulamentos e  
ordenanzas que forman parte do Plan Normativo.

TERCEIRO.-  Publicar  o  Plan  aprobado  no  portal  de  transparencia,  na  sede  
electrónica municipal e no taboleiro de anuncios para o seu xeral coñecemento”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha  quenda de intervencións, 
dándolle  a  palabra  a  Iago  Villamil  Cajoto,  concelleiro  do  BNG,  que  explica 
primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

Juan Rivas Nécega, concelleiro do grupo municipal do PP, di que, partindo de que 
non se lles comentou nada para  tratar  nin avaliar  esta  ordenanza,  vanse abster, 
porque efectivamente están de acordo con que hai que regular o mercado, pero esta 
proposta de alcaldía parécelles moi xenérica, non aclara como se vai marcar,  nin 
definir, nin que directrices ou parámetros se van seguir; polo tanto, como a ven moi 
pouco concreto, a súa posición vai ser a abstención.

O alcalde recorda que é un paso previo á modificación da ordenanza, para modificala 
hai que incluíla no plan normativo e despois viría o desenrolo da propia modificación 

Concello de Foz Pág.5 de 24

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 3
M

K2
3W

62
XJ

43
H

M
6Y

G
D

JF
N

3M
G

L 
| C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//c
on

ce
llo

de
fo

z.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

5 
a 

24



 
Concello de Foz

da ordenanza, onde se poñerían xa as distintas consideracións. 

Victor Couto Barrientos, concelleiro do grupo municipal de FPF, manifesta que están 
de acordo coa proposta emitida porque é de interese para o pobo e van votar a favor.

Finalizado o debate,  sométese a votación a  Proposta de Alcaldía, obténdose o 
seguinte resultado:

-Votos a favor:  (10 votos). 7 votos do PSdeG-PSOE; 2 votos do BNG; 1 voto do 
FPF.
-Votos en contra: ningún.
-Abstencións: (5 votos). 5 votos do PP.

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

PRIMEIRO.-  Modificar  o  Plan  Normativo  e  incluír  como  ordenanza  de  nova 
creación unha reguladora do mercado semanal do Concello de Foz.

SEGUNDO.-  Comunicar  o  presente  acordo  aos  distintos  departamentos 
municipais afectados para a debida programación das actuacións a realizar, de 
modo  que ao  londo  do ano 2020  poidan  estar  revisados  e  modificados  os 
distintos regulamentos e ordenanzas que forman parte do Plan Normativo.

TERCEIRO.-  Publicar  o  Plan  aprobado  no  portal  de  transparencia,  na  sede 
electrónica  municipal  e  no  taboleiro  de  anuncios  para  o  seu  xeral 
coñecemento.-

 

4.-PROPOSTA GRUPO  MUNICIPAL BNG  PARA O APOIO  Á  REIVINDICACIÓN 
FEMINISTA DO 08 DE MARZO.-

A  Comisión  Informativa  de  Asuntos  Preparatorios  de  Pleno,  ditaminou 
favorablemente a presente proposta, na sesión celebrada o día 02 de marzo  de 
2020, cuxo teor literal di:

“PROPOSTA

O vindeiro 8 de marzo, Día Internacional da Muller, o movemento feminista continúa  
a mobilizarse tralo éxito do pasado 2019 acadando unha dimensión internacional.  
Este ano non chamamos á folga. Loitamos contra o patriarcado dende a mobilización  
e a reivindicación dun eixo, o dos coidados, que non paran nunca. Poñemos este  
eixo no centro das nosas reivindicacións reclamando a mellora inmediata das súas  
condicións. A xornada é de denuncia fronte ás desigualdades, as discriminacións e  
as  violencias  estruturais  que  sofre  máis  da  metade  da  poboación  mundial,  as  
mulleres, pero tamén de reivindicación dun novo modelo social, xusto, democrático e  
igualitario.  A reivindicación feminista resposta tamén de forma estrutural  contra o  
sistema capitalista e patriarcal que se basea en obter beneficios e privilexios das  
desigualdades  e  opresións  que  sofren  as  mulleres  en  toda  a  súa  diversidade  
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Concello de Foz

( migrantes, racializadas, trans, con discapacidades diferentes, novas e maiores). A  
invisibilización dos traballos de coidados, a feminización da pobreza, as violencias  
machistas e a falta de liberdade nas identidades sexuais e/ou expresións de xénero  
son algúns dos síntomas da subordinación social á que nos vemos sometidas en  
todas as esferas da vida e fai ineludible tomar todos os espazos que tamén nos  
pertencen: as rúas, as institucións, os centros de traballo ou estudo, os mercados,  
etc.  Para  demostrar  que  se  nós  paramos,  o  mundo derrúbase.  Un  mundo cuxo  
funcionamento,  datos  e  prácticas  nos  engloba  e  debúxanos  nos  seguintes  
escenarios:

En todo o mundo, as mulleres gañan só entre o 60 e o 75 por cento do salario dos  
homes  en  traballos  similares.  A longo  prazo,  esta  fenda  salarial  afecta  ás  súas  
pensións. Ademais, as mulleres nos atopan cun maior risco de pobreza e exclusión  
social que os homes, instalándose especialmente nos fogares monomarentais.

Na  Galiza  a  fenda  salarial  entre  mulleres  e  homes  sitúase  nun  30%.  Esta  é  a  
porcentaxe  na  que  debemos  incrementar  os  ingresos  medios  das  mulleres  para  
igualar o dos homes e conseguir equiparación retributiva. Así, segundo os últimos  
datos da Enquisa Anual de Estrutura Salarial do 2016, as mulleres ingresaron 5.480  
€  menos  que  os  homes  polo  seu  traballo  asalariado.  A práctica  da  interrupción  
voluntaria do embarazo non está garantida para todas as mulleres ( migrantes ou  
mulleres entre os 16-18 anos).

A lexislación existente permite que a clase media máis reaccionaria poida a negarse  
a realizar o IVE e que o Código Penal siga contemplando o aborto como un delito.  
Ademais esiximos que se realicen de forma gratuíta e dentro do Sistema de Saúde  
Público.  Denunciamos a  represión cara  a quen encabezan a  loita  polos  dereitos  
sociais e reprodutivos.
A misoxinia percorre a cultura e a ciencia en todos os seus ámbitos. Na arte, na  
literatura, no cine, nas matemáticas, na bioloxía, na enxeñería ou arquitectura, as  
mulleres apenas existen no espazo público. Esta invisibilización elimina as mulleres  
da  Historia  e  fai  que  todas  as  súas  achegas  foran  e  sigan  sendo  totalmente  
ignoradas.

Esiximos unha memoria histórica feminista que reivindique e rescate o papel e a  
presenza imprescindible das mulleres en temarios e materias docentes en todos os  
niveis educativos e en todos os espazos culturais.

As mulleres están desprotexidas fronte ás agresións sexuais e as violacións; desde  
2016 cometéronse 89  agresións sexuais  múltiples  no Estado Español.  Esiximos  
unha educación afectivo-sexual desde a igualdade e a diversidade sexual, identidade 
e/ou  expresión  de  xénero  e  que  eduque  aos  homes  nunha  masculinidade  non  
violenta.

Os continuos asasinatos de mulleres deben traducirse nun rexeitamento frontal  a  
esta inaceptable realidade, que consolide a construción dunha cultura antipatriarcal  
para erradicar  esta violencia sistémica da vida das mulleres.  O Pacto de Estado  
contra as violencias machistas –polo  demais  insuficiente-  debe dotarse de forma  
inmediata de recursos e medios suficientes  para o desenvolvemento de políticas  
públicas globais, reais e efectivas que axuden a conseguir unha sociedade libre de  
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Concello de Foz

violencias contra as mulleres e nenas. Neste sentido critícamos a decisión do TSXG 
propón a creación de oito  novos xulgados,  ningún de violencia de xénero o que  
condena a Lugo a continuar sen esta ferramenta de xustiza. A notoria expansión que  
está  adquirindo  o  debate  e  a  demanda  dos  ventres/úteros  de  aluguer,  non  o  
esquezamos,  de mulleres  empobrecidas  que  son  quen  se ven  obrigadas  a  esta  
forma de explotación capitalista e patriarcal, é un nicho de negocio que mercantiliza  
os corpos.

As miles e miles de mulleres e nenas traficadas para consumo sexual dos homes e a  
súa irrefutable conexión coa “industria do sexo” e a prostitución, fai imprescindible a  
posta  en  marcha  de  políticas  públicas  e  protocolos  globais  contra  a  Trata  que  
implementen o Protocolo de Palermo para que as mulleres vítimas de trata e en  
situación de prostitución teñan alternativas formativas e laborais, asistencia social e  
mecanismos de asilo e protección reais.

As  mulleres  migrantes  sofren  maiores  violencias  no  proceso  migratorio  e  
discriminacións  xenófobas  e  racistas.  Por  iso  son  necesarias  unhas  políticas  de  
estranxeiría  respectuosas  cos  dereitos  humanos  e  unhas  políticas  públicas  que  
creen  alternativas  para  as  traballadoras  migrantes  en  situación  administrativa  
irregular, que loiten contra a súa exclusión e abuso no mercado laboral.

Por estas e moitas máis razóns é imprescindible que este Concello apoie o Dia 8 de  
Marzo as mobilizacións promovidas na defensa dos dereitos das mulleres.

Por todo o exposto, o Grupo Municipal do BNG de Foz somete a consideración do  
Pleno do Concello de Foz a seguinte, PROPOSTA DE ACORDO:

PRIMEIRO.- Defender no día 8 de marzo e nos sucesivos do ano 2020 e doutros  
anos, os dereitos das mulleres como ven de resumirse na exposición de motivos.

SEGUNDO.- Artellar na práctica políticas globais con dotación económica suficiente,  
de xestión pública, con estatísticas e avaliacións, que cambien a realidade material  
das mulleres, en aras dunha igualdade real.

TERCEIRO.-  Facilitar  con  todos  os  medios  materiais,  persoais  e  de  difusión,  as  
manifestacións, concentracións, actividades e actos que convoquen as asociacións  
de mulleres no 8 de marzo”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha  quenda de intervencións, 
dándolle a palabra a Iago Villamil Cajoto, concelleiro do grupo municipal do BNG, 
explica primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

Milagros Louzán García, concelleira do grupo municipal do PSdG-PSOE, da, antes 
de nada, as grazas a Iago non so polo manifesto, senón por poñer de relevo todas as 
inxustizas as que se ven sometidas as mulleres no mundo, e en España en concreto. 
E moitísimas grazas pola súa reflexión como experto ao cononavirus; nuns tempos 
nos que os programas de televisión están cheos de alarma social con respecto a este 
virus, é de agradecer que alguén poña encima da mesa datos reais.
Con respecto ao que comentaba de apoiar ás mobilizacións das mulleres o 8 de 
marzo en Foz e na Mariña, as Galegas 8M fixeron chegar ao Concello un escrito no 
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Concello de Foz

que  solicitaban  certos  medios  loxísticos  de  cara  ao  domingo  e  o  concelleiro  de 
Educación e de cultura puxo os medios necesarios para que ese día todo transcorra 
con normalidade e dentro dun ambiente festivo e lúdico, con todos os medios que 
necesiten as mulleres e os homes que vaian ese día celebrar o Día da muller.
Quere convidar  a todos os oíntes de Radio  Foz e a todos os presentes a unha 
manifestación que sairá do Paseo de Colón e chegará ata a Praza Conde de Fontao, 
sairá ás 12:00 da mañá e na praza Conde de Fontao darase lectura ao manifesto de 
Galegas 8M e a continuación haberá unha foliada á que está invitada todo o mundo, 
haberá xantar popular e a partir  das 3 da tarde haberá actuacións de mulleres e 
foliadas  de  todas  aquelas  persoas  que  queiran  vir  bailar  e  tocar  instrumentos. 
Preténdese que a maior parte dos instrumentos sexan tocados por mulleres e os 
puntos de baile iniciados por mulleres pero, por suposto, están invitados todos os 
homes a compartir este día.
Con respecto ao que falaban do manifesto, parécelle moi interesante que hai que 
dotar  con  medios  económicos  a  loita  contra  a  violencia  e  puntualizaba  que  era 
necesaria unha educación afectivo-sexual. Está totalmente de acordo con ese punto 
e  este ano nos orzamentos haberá  unha partida  destinada a  igualdade que fará 
especial puntualización na educación afectivo-sexual das nosas mozas e dos nosos 
mozos. 
En xeral, reiterar o seu apoio ao manifesto e agradecer de novo a súa lectura.
 
Juan Rivas Nécega, concelleiro do grupo municipal do PP, manifesta que neste caso 
están no mesmo barco. É unha reivindicación xusta que hai que facer entenden que 
non só o día 8, senón todos os días, porque todos os días hai que pelexar para evitar 
todas estas desgrazas, e, por suposto, van votar a favor.

Victor Couto Barrientos, concelleiro do grupo municipal de FPF, di que comparte o 
que dixo Juan e súmase ao que todos os compañeiros dixeron aquí; é algo que hai 
que apoiar sempre, saia de quen saia, e van estar a favor.

O alcalde di que está encantado coas palabras de todos, e poñer especial relevo 
nesta lacra, esta violencia machista que aínda nos asolaga, porque a muller ten os 
mesmos dereitos que os homes en todos os ámbitos. 

Finalizado  o  debate,  sométese  a  votación  a  Proposta  do  Grupo  Político 
Municipal BNG, obténdose o seguinte resultado: unanimidade (15 votos).

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

PRIMEIRO.- Defender no día 8 de marzo e nos sucesivos do ano 2020 e doutros 
anos,  os  dereitos  das  mulleres  como  ven  de  resumirse  na  exposición  de 
motivos.

SEGUNDO.-  Artellar  na  práctica  políticas  globais  con  dotación  económica 
suficiente,  de xestión pública,  con estatísticas e avaliacións, que cambien a 
realidade material das mulleres, en aras dunha igualdade real.

TERCEIRO.- Facilitar con todos os medios materiais, persoais e de difusión, as 
manifestacións,  concentracións,  actividades  e  actos  que  convoquen  as 

Concello de Foz Pág.9 de 24

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 3
M

K2
3W

62
XJ

43
H

M
6Y

G
D

JF
N

3M
G

L 
| C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//c
on

ce
llo

de
fo

z.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

9 
a 

24



 
Concello de Foz

asociacións de mulleres no 8 de marzo.-

 

5.-PROPOSTA GRUPO MUNICIPAL BNG PARA INSTAR Á XUNTA DE GALICIA 
PARA QUE GARANTA A LIMITACIÓN DE POSIBLES INSTALACIÓNS DE CASAS 
DE APOSTAS NO CONCELLO DE FOZ, CONSIDERANDO O CONCELLO LIBRE 
DESTES NEGOCIOS.-

A  Comisión  Informativa  de  Asuntos  Preparatorios  de  Pleno,  ditaminou 
favorablemente a presente proposta, na sesión celebrada o día 02 de marzo  de 
2020, cuxo teor literal di:

“PROPOSTA
A  proliferación  dos  xogos  de  apostas,  xunto  cos  seus  efectos  na  poboación,  
representan un problema social. Causa arrepío ver como en Galiza hai un salón de  
apostas por cada 17.000 habitantes e no Estado un por cada 12.000 habitantes. Algo  
que preocupa ao BNG de Foz e a moitos focegos de maneira especial, é a idade  
media de inicio entre a xente que acode a pedir axuda por ludopatía que xa é de 18  
anos, o que significa que hao moitísimos mozos e mozas que comezaron a xogar  
sendo menores de idade. A media de idade de adicción ao xogo afecta a un 30% de  
menores de 35 anos e o certo é  que hai  unha cantidade de máquinas de xogo  
impresionante,  pois  hai  3.600  máquinas  de  apostas  nos  locais  de  hostalaría  en  
Galiza, que supoñen un terzo máis das 2.400 autorizadas pola Xunta.

O xogo patolóxico é un trastorno que figura entre as adicións de tipo comportamental  
nas  clasificacións  médicas  e  psicolóxicas.  Consiste  na  perda  do  control  do  
comportamento en relación ao xogo que se caracteriza por ter graves consecuencias  
para as persoas como problemas académicos, laborais,  económicos, sociais e/ou  
legais asociados ás apostas.

A Xunta de Galiza non cumpriu co compromiso de consensuar unha nova Lei do  
Xogo para afrontar este problema de saúde pública, que sigue en anteproxecto de  
proxecto. O BNG de Foz entende que debe contar na súa elaboración co consenso  
dos  grupos  políticos  e  tamén  coas  asociacións  que  traballan  no  ámbito  da  
rehabilitación.  No  Sergas  non  hai  equipos  específicos  para  estes  tratamentos  
continuados e axeitados, e a Xunta de Galiza aínda non recoñece as asociacións  
específicas dedicadas á rehabilitación de persoas con adiccións sen substancia e  
ludopatías como centros de referencia de tratamento que permitan a detección e  
derivación  temperá  por  parte  dos  facultativos  e  outras/os  profesionais  a  estas  
entidades.

Diante deste problema social e de proliferación das casas de apostas, Foz tamén ten  
que ser referente en políticas que controlen a súa expansión e, sobre todo, para  
evitar  que  a  xente  máis  nova  que  sofre  problemas  de  precariedade  laboral  e  
desemprego, vexa que un golpe de sorte que lle poden traer as casas de apostas  
sexa a solución aos seus problemas, mentres estas empresas continúan a facerse  
de ouro. A eurodeputada do BNG Ana Miranda presentou en 2019 unha iniciativa  
dirixida  á  Comisión  Europea  para  que  se  establezan  límites  e  controis  á  rápida  
expansión en Galiza das salas e máquinas de apostas. Miranda alertaba de que este  
fenómeno  é  especialmente  preocupante  en  barrios  populares  e  ten  un  grande  
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Concello de Foz

impacto  entre  menores  de  30  anos.  En  concreto,  a  Parlamentaria  pediulle  á  
Comisión que inste ao Estado Español  a cumprir a recomendación de 2014 para  
protección de consumidores e usuarios de servizos de xogos en línea e a prevención  
do xogo entre os menores. Aquela recomendación inclúe medidas para controlar o  
acceso das persoas menores de idade, esixía regulacións máis estritas para a súa  
publicidade, que debe alertar dos riscos que acompañan á actividade do xogo de  
apostas.  Así  mesmo,  incídese  na  necesidade  de  poñer  en marcha iniciativas  de  
educación e sensibilización.

O aumento  da publicidade televisiva referida  a estas actividades utilizando como  
reclamo  a  personalidades  con  prestixio  social  mentres,  pola  contra,  non  existen  
campañas  de  prevención  dos  efectos  do  xogo,  de  forma  que  se  incumpre  a  
normativa de regulación da publicidade.  Este elemento favorece o incremento de 
casos de adicción entre a xente moza, xa que percibe como persoas referenciais  
trasladan a imaxe de que estas actividades son algo positivo.

Polo  exposto  instamos  a  esta  Corporación  Municipal  a  tomar  os  seguintes  
ACORDOS:

1.-Instar ao Goberno do Estado a reformar a Lei Xeral da Comunicación Audiovisual  
e a Lei Xeral de Publicidade para que se regule a publicidade das casas de apostas  
para facer efectiva a protección do público infantil  e xuvenil,  e a impulsar o Real  
Decreto  de  Comunicacións  Comerciais  das  Actividades  de  Xogo  e  de  Xogo  
Responsable, co obxectivo de restrinxir a publicidade para xogos e apostas on-line.

2.-Instar ao Goberno Autonómico da Xunta a consensuar unha nova Lei de Xogo 
para afrontar este problema de saúde pública que debe contar na súa elaboración co  
consenso dos grupos políticos e tamén coas asociacións que traballan no ámbito da  
rehabilitación.

3.-Instar á Xunta de Galiza á formación de equipos no Sergas específicos para estes  
tratamentos continuados e axeitados. Non entanto a que a Xunta de Galiza recoñeza  
as asociacións específicas dedicadas á rehabilitación de persoas con adiccións sen  
substancia e ludopatías como centros de referencia de tratamento que permitan a  
detección e derivación temperá por parte dos facultativos e outras/os profesionais a  
estas entidades.

4.-Instar á Xunta de Galiza a que igual que acontece co gremio de tabacaleras ou  
farmacias, límite a apertura das casas de apostas físicas mediante o establecemento  
dun mínimo de metros de separación ou por núcleos de poboación, para frear así a  
súa expansión, limitando tamén a publicidade tanto en carteleira como no patrocinio  
de entidades deportivas que inflúen decisivamente na adicción na mocidade.

5.-Que o Pleno do Concello se posicione para propoñer ao Concello como libre de  
Casas de Apostas, de xeito que na medida das competencias municipais se limite a  
posible instalación de casas de apostas no noso Concello, que afectan á economía e  
poden causar ludopatía, especialmente pola cantida/de de xente nova que cae nesta  
adicción”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente u/nha quenda de intervencións, 
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Concello de Foz

dándolle a palabra a Iago Villamil Cajoto, concelleiro do grupo municipal do BNG, que 
explica primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

O alcalde manifesta que desde o PSdG-PSOE están totalmente de acordo. Estase 
xerando un problema, ou máis ben xa estaba xerado aínda que un pouco esquecido. 
Recorda cando era neno, as tragaperras, que afortunadamente fóronse erradicando 
dos bares, e agora mesmo, entre a poboación nova, desde a pubertade, cada vez 
acoden máis a estes locais de casas de apostas. A verdade é que se está xerando un 
problema moi  serio  e  que  inflúe  moito  en  algo  tan  preocupante  como é  a  nosa 
xuventude. 
Repasando un pouco a hemeroteca e a normativa que está en vigor, hai que recordar 
que o 4 de xullo do ano pasado , o Decreto 72/2019 da Xunta de Galicia foi feito, un 
pouco de urxencia, para limitar a instalación de casas de xogo e salas de apostas. 
Este decreto trasladaba o que estaba recollido no Consello da Xunta do 16 de maio 
de 2019, que establecía un límite de tendas de apostas de 41 establecementos e 118 
salóns de xogo para toda Galicia. Este decreto ten un vixencia temporal relacionada 
co disposto nese consello. Desde entón, marcaba un período de vixencia de nove 
meses, período que xa foi cumprido.
Entón,  vemos que ese decreto de urxencia  que se fixo para  limitar  as casas de 
apostas xa non está en vigor. Co cal, a Lei de Xogo está paralizada por parte da 
Xunta de Galicia, este decreto non ten vixencia, e entón, retrotraémonos ao decreto 
17/2016,  que establece unicamente  un límite  espacial  de  150  m.  para  casas de 
apostas respecto de centros educativos e 300 m. entre establecementos de casas de 
apostas, o cal é moi pouco limitativo e poderían proliferar enormemente este tipo de 
establecementos. 
Vendo o problema que hai  e vendo a escaseza normativa  que temos en Galicia 
porque non se fixeron os deberes cando correspondía, pois a Xunta, que é a quen lle 
corresponde regular este tipo de establecementos, desde logo están máis que de 
acordo con esta moción e queren facer fincapé en que hai que facer os deberes e 
facelos de forma moi urxente porque é un problema perentorio que está causan un 
grave prexuízo na nosa xuventude.
Tamén están de acordo coa parte na que se indica que desde o Concello poñer todas 
as trabas, visualizar o problema, e así o teñen que facer; intentar poñer todas as 
molestias posibles e necesarias, desde logo sen saltarse ningún marco normativo.

Juan Rivas Nécega, concelleiro do grupo municipal do PP, manifesta que, aínda que 
están de acordo con parte do exposto na proposta do BNG, vanse abster.

Victor Couto Barrientos, concelleiro do grupo municipal de FPF, di que a día de hoxe 
as casas de apostas carrexan un grave prexuízo e graves consecuencias negativas 
para a poboación, sobre todo para o sector que ocupa á nosa xuventude, o cal se ve 
diariamente nos medios, que hai cada vez máis nenos con adición a este tipo de 
máquinas.  Entón  cren  que  este  tipo  de  propostas  son  necesarias  para  calquera 
concello para evitar este tipo de adicións na xuventude e evitar que se empece coa 
ludopatía.

Iago Villamil Cajoto, concelleiro do grupo municipal do BNG, agradece o apoio. Non 
entende a abstención, pero cre que é necesario unha visión colectiva e os concellos 
tamén teñen capacidade de influír, porque son os que están a pe de obra e os que 
deben transmitir as necesidades aos lexisladores, e cre que é interesante que haxa 
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Concello de Foz

unha maioría clara e evidente de que isto  necesita  mudar urxentemente, porque 
esta é outra epidemia, que como outras que se relacionan con substancias tóxicas, 
pode resultar en catástrofe. 

Finalizado  o  debate,  sométese  a  votación  a  Proposta  do  Grupo  Político 
Municipal BNG, obténdose o seguinte resultado:

-Votos a favor:  (10 votos). 7 votos do PSdeG-PSOE; 2 votos do BNG; 1 voto do 
FPF.
-Votos en contra: ningún.
-Abstencións: (5 votos). 5 votos do PP.

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

1.-Instar  ao  Goberno  do  Estado  a  reformar  a  Lei  Xeral  da  Comunicación 
Audiovisual e a Lei Xeral de Publicidade para que se regule a publicidade das 
casas de apostas para facer efectiva a protección do público infantil e xuvenil, 
e a impulsar o Real Decreto de Comunicacións Comerciais das Actividades de 
Xogo e de Xogo Responsable,  co obxectivo de restrinxir  a publicidade para 
xogos e apostas on-line.

2.-Instar  ao Goberno Autonómico da Xunta a  consensuar unha nova Lei  de 
Xogo para afrontar este problema de saúde pública que debe contar na súa 
elaboración co consenso dos grupos políticos e tamén coas asociacións que 
traballan no ámbito da rehabilitación.

3.-Instar á Xunta de Galiza á formación de equipos no Sergas específicos para 
estes  tratamentos  continuados  e  axeitados.  Non  entanto  a  que  a  Xunta  de 
Galiza  recoñeza  as  asociacións  específicas  dedicadas  á  rehabilitación  de 
persoas con adiccións sen substancia e ludopatías como centros de referencia 
de tratamento que permitan a detección e derivación temperá por parte dos 
facultativos e outras/os profesionais a estas entidades.

4.-Instar á Xunta de Galiza a que igual que acontece co gremio de tabacaleras 
ou  farmacias,  límite  a  apertura  das  casas  de  apostas  físicas  mediante  o 
establecemento  dun  mínimo  de  metros  de  separación  ou  por  núcleos  de 
poboación, para frear así a súa expansión, limitando tamén a publicidade tanto 
en  carteleira  como  no  patrocinio  de  entidades  deportivas  que  inflúen 
decisivamente na adicción na mocidade.

5.-Que o Pleno do Concello se posicione para propoñer ao Concello como libre 
de Casas de Apostas, de xeito que na medida das competencias municipais se 
limite a posible instalación de casas de apostas no noso Concello, que afectan 
á economía e poden causar ludopatía, especialmente pola cantidade de xente 
nova que cae nesta adicción.-

 

6.-PROPOSTA  GRUPO  MUNICIPAL  FOZ,  PLATAFORMA  DE  FUTURO,  PARA 
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Concello de Foz

SOLICITAR CONTENEDORES PARA A RECOLLIDA DE TAPÓNS SOLIDARIOS.-

A  Comisión  Informativa  de  Asuntos  Preparatorios  de  Pleno,  ditaminou 
favorablemente a presente proposta, na sesión celebrada o día 02 de marzo  de 
2020, cuxo teor literal di:

“PROPOSTA

Solicitar a  diferentes  organismos,  Xunta  de  Galicia,  Deputación  de  Lugo,  
Mancomunidade de Municipios ou a quen precise varios recolectores de recollida de  
tapóns solidarios.

Os nosos veciños demandan a través das redes sociais esta petición.  A petición  
colectiva  está  recollida  na  Constitución  Española  a  través  de  sinaturas  ou  dos  
representantes políticos.

A Foz Plataforma de Futuro gustaríanos que se puidese cumprir  algo tan simple  
como de importante.

Temos unha poboación moi dispersa polo que o xusto sería ter estes recolectores en  
varios puntos do Concello. Achegamos imaxes como mostra dalgún modelo.

Polo anteriormente exposto, solicitamos o voto favorable do Pleno do Concello de  
Foz”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha  quenda de intervencións, 
dándolle a palabra a Victor Couto Barrientes, concelleiro do grupo municipal de FPF, 
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Concello de Foz

que explica primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

O  alcalde  manifesta  que  desde  o  PSdG-PSOE  parécelles  unha  proposta  ben 
interesante, de feito hai un traballador do Concello que está recollendo este tapóns 
de forma solidaria na súa propia vivenda e, desde logo, poñer un espazo adecuado 
para tal fin nunha zona pública facilitaría esa tarefa e axudaría a recoller eses tapóns 
que sempre son beneficiarios para causas solidarias. Hai empresas que fabrican este 
tipo  de  contedores  e  poderíase  visualizar  esa  solidariedade  que  teñen  todos  os 
veciños de Foz. Van votar a favor. 

Juan Rivas Nécega, concelleiro do grupo municipal do PP, di que van votar a favor. 

Francisco Xabier Fanego Bermudez, concelleiro do grupo municipal do BNG, di que 
xa na comisión manifestou que era unha iniciativa positiva, é unha demanda veciñal 
e  é  sinxela,  e  tendo  en  conta  que  é  un  tema  tamén  de  solidariedade,  están 
traballando xa niso e van votar a favor.

Finalizado  o  debate,  sométese  a  votación  a  Proposta  do  Grupo  Político 
Municipal  FOZ,  PLATAFORMA DE FUTURO, obténdose o seguinte resultado: 
unanimidade (15 votos).

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

-Solicitar  a  diferentes  organismos,  Xunta  de  Galicia,  Deputación  de  Lugo, 
Mancomunidade  de  Municipios  ou  a  quen  precise  varios  recolectores  de 
recollida de tapóns solidarios.-

 

B) ACTIVIDADE DE CONTROL 

 

7.-RELACIÓN  DECRETOS  ALCALDÍA  DITADOS  ENTRE  O  16/01/2020  AO 
28/02/2020: DAR CONTA.-
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Concello de Foz

En cumprimento do disposto no artigo  42 do Real  Decreto  2568/1986,  de 28 de 
novembro, que aproba o Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime 
Xurídico das Corporacións Locais, o Sr.  Alcalde da conta das resolucións ditadas 
desde  o  16  de  xaneiro  de  2020  ao  28  de  febreiro  de  2020,  que  a  seguir  se 
transcriben:

“RELACIÓN RESOLUCIÓNS ALCALDÍA DITADAS ENTRE O 16/01/2020 AO 28/02/2020

NOME DATA RESUMO

DECRETO 2020-0159 [DECRETO]
27/02/2020 
12:30

SIA 1001340 -- INTERVENCIÓN -- Expediente 143/2020 -- S1511001H Secretaría General Técnica de la Consellería 
de Presidencia, Administraciones Públicas y Justicia -- NOMINA FEBREIRO 2020 --

DECRETO 2020-0158 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SERVIZO DE PRESTAMO AXUDAS 
TECNICAS]

25/02/2020 
13:39

SIA 1001340 -- SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 286/2020 -- 33703144W Mª BENEDICTA FERNANDEZ VAL -- 
SOLICITUDE DE PRESTAMO AXUDAS TECNICAS --

DECRETO 2020-0157 [CONVOCATORIA C. INF. 
ASUNTOS PLENO DE DATA 02 DE MARZO DE 2020]

25/02/2020 
13:38

SIA 1001340 -- 200 SECRETARIA -- Expediente 294/2020 -- Múltiples interesados -- COMISIÓN INFORMATIVA DE 
ASUNTOS PREPARATORIOS DE PLENO DE DATA 2 DE MARZO DE 2020 --

DECRETO 2020-0156 [RESOLUCIÓN CANCEIRA.]
25/02/2020 
12:06

SIA 1001415 -- 200 SECRETARIA -- Expediente 146/2019 -- Múltiples interesados -- Construcción canceira municipal 
--

DECRETO 2020-0155 [Resolución de Alcaldía 
ordenación pago]

25/02/2020 
10:06

SIA 1001150 -- TESORERÍA -- Expediente 1714/2019 -- P2700000I Diputación Provincial de Lugo, 79308622E 
REXISTRO DA PROPIEDADE-NOEMI SARAI ALCOBENDAS DELGADO -- DEVOLUCION PLUSVALIA. 
CONSTRUCCIONES OS MOLINEROS, S.L. --

DECRETO 2020-0154 [DECRETO ALCALDIA DE 
MODIFICACIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:57

SIA 1001340 -- SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 1222/2018 -- S1511001H Jefatura Territorial de la Consellería 
de Política Social de Lugo, 33701311D MERCEDES LOPEZ OTERO -- SOLICITUDE VALORACION DEPENDENCIA 
--

DECRETO 2020-0153 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:57

Expediente 1934/2015 -- S1511001H Jefatura Territorial de la Consellería de Política Social de Lugo, 11324716E 
JOSE PIÑEIRO PERNAS, S1511001H XUNTA DE GALICIA --

DECRETO 2020-0152 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:57

SIA 1001340 -- SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 529/2019 -- S1511001H Servicio de Dependencia y Autonomía 
Personal de Lugo,  76559498L AURA

DECRETO 2020-0151 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:56

Expediente 111/2016 -- S1511001H Jefatura Territorial de la Consellería de Política Social de Lugo, 32567611W 
FAUSTINO FERNANDEZ REY, S1511001H CONSELLERIA DE TRABALLO E BENESTAR --

DECRETO 2020-0150 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:56

SIA 1001340 -- SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 725/2018 -- Múltiples interesados -- SOLICITUDE 
VALORACION DEPENDENCIA --

DECRETO 2020-0149 [DECRETO ALCALDIA DE 
CONCESIÓN DO SAF A DEPENDENTES]

24/02/2020 
18:56

SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 1696/2017 -- XEFATURA TERRITORIAL CONSELLERIA POLITICA 
SOCIAL-SERVIZO DE DEPENDENCIA E AUTONOMIA PERSOAL, 33831914H Mª GRANADA GARCIA PEDREIRA -- 
SOLICITUDE VALORACION DEPENDENCIA --

DECRETO 2020-0148 [DECRETO ALCALDÍA . AXUDA 
EMERXENCIA SOCIAL MUNICIPAL. VICENTE GÓMEZ 
SANTE.]

24/02/2020 
14:11

SIA 1001340 -- SERVICIOS SOCIALES -- Expediente 226/2020 -- 37747833A VICENTE GOMEZ SANTE -- AXUDA 
EMERXENCIA SOCIAL MUNICIPAL VICENTE GÓMEZ SANTE --

DECRETO 2020-0147 [RESOLUCION ALCALDIA]
21/02/2020 
13:46

SIA 1001292 -- MEDIO AMBIENTE -- Expediente 281/2020 -- 33840994J PABLO NEIRA FERNANDEZ -- CAMBIO 
TITULAR TAXA LIXO CANGAS --

DECRETO 2020-0146 [Resolución de Alcaldía]
21/02/2020 
11:55

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 275/2020 -- B82190851 PRICEWATERHOUSECOOPERS SERVICE 
DELIVERY CENTER MALAGA SL, A82009812 ORANGE ESPAGNE S.A. -- Liquidación da taxa por aproveitamento 
especial do dominio público a favor da empresa subm

DECRETO 2020-0145 [Resolución de Alcaldía]
21/02/2020 
11:55

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 277/2020 -- A95000295 EDP COMERCIALIZADORA, S.A.U., A74251836 
BASER COMERCIALIZADORA DE REFERENCIA, S.A. -- Liquidación da taxa por aproveitamento especial do 
dominio público a favor da empresa submi

DECRETO 2020-0144 [RESOLUCION ALCALDIA 
SOLICITUDE DE SUBVENCION]

21/02/2020 
11:55 SIA 1001425 -- EMPREGO -- Expediente 208/2020 -- ORIENTACIÓN LABORAL 2020 --

DECRETO 2020-0143 [Resolución de Alcaldía]
21/02/2020 
11:54

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 279/2020 -- A95000295 EDP COMERCIALIZADORA, S.A.U. -- Liquidación 
taxa polo aproveitamento privativo do voo, solo e subsolo --

DECRETO 2020-0142 [Notificación ao Interesado 
[Municipios de Réxime Común]]

21/02/2020 
11:54

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 274/2020 -- 38125298S ANTONIO PEIRET SERVENT -- Liquidación da 
taxa por aproveitamento especial do dominio público a favor da empresa subministradora de servizos --

DECRETO 2020-0141 [Resolución de Alcaldía]
21/02/2020 
10:22

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 274/2020 -- 38125298S ANTONIO PEIRET SERVENT -- Liquidación da 
taxa por aproveitamento especial do dominio público a favor da empresa subministradora de servizos --

DECRETO 2020-0140 [Resolución de Alcaldía]
21/02/2020 
0:03

SIA 1001144 -- TESORERÍA -- Expediente 271/2020 -- A94071727 XENERA COMPAÑIA ELECTRICA SA -- 
LIQUIDACIÓN DA TAXA POR OCUPACIÓN DO DOMINIO PÚBLICO LOCAL A FAVOR DE EMPRESAS 
EXPLOTADORA DE SERVIZOS DE SUBMINISTROS --

DECRETO 2020-0139 [RESOLUCION ALCALDIA 
SOLICITUDE DE SUBVENCION]

20/02/2020 
23:59 SIA 1001425 -- EMPREGO -- Expediente 208/2020 -- ORIENTACIÓN LABORAL 2020 --

DECRETO 2020-0138 [RESOLUCION ALCALDIA 
SOLICITUDE DE SUBVENCION]

20/02/2020 
23:57 SIA 1001425 -- EMPREGO -- Expediente 189/2020 -- SUBVENCION RISGA 2020 --

DECRETO 2020-0137 [DECRETO ALCALDÍA]
20/02/2020 
10:44 SIA 1001245 -- 200 SECRETARIA -- Expediente 248/2020 --Decreto encomenda de xestión.

DECRETO 2020-0136 [Resolución Alcaldía devolución]
20/02/2020 
10:14

SIA 1001150 -- OFICINA RECAUDACION -- Expediente 201/2020 -- H27386556 C.P. OS GALLEGOS, H27386556 
C.P. OS GALLEGOS -- DEVOLUCIÓN DE INGRESOS INDEBIDOS --

DECRETO 2020-0135 [Decreto da convocatoria]
20/02/2020 
10:14 Expediente PLN/2020/3 -- Múltiples interesados --

DECRETO 2020-0134 [Decreto da convocatoria]
20/02/2020 
8:50 Expediente JGL/2020/3 -- Múltiples interesados --

DECRETO 2020-0133 [Resolución de Alcaldía]
19/02/2020 
19:19 TESORERÍA -- Expediente 183/2020 -- Aprobación cargo ocupacións vía pública -obras- Enero 2020 --

DECRETO 2020-0132 [RESOLUCION APROBACION 
BASES DEPUEMPREGO 2019]

19/02/2020 
12:09 SIA 1001400 -- EMPREGO -- Expediente 1696/2019 -- DEPUEMPREGO 2019 --

DECRETO 2020-0131 [Resolución de Alcaldía]
18/02/2020 
12:39 TESORERÍA -- Expediente 1865/2019 -- Aprobación cargo ocupacións vía pública con vallas.... decembro --

DECRETO 2020-0130 [Resolución]
18/02/2020 
12:37

SIA 1001340 -- TURISMO -- Expediente 231/2020 -- 32820788H JAVIER AGRELO SELLAN -- Solicitud Salón de 
Actos CENIMA --

DECRETO 2020-0129 [RESOLUCION ALCALDIA 
SOLICITUDE DE SUBVENCION]

18/02/2020 
12:23 SIA 1001425 -- EMPREGO -- Expediente 188/2020 -- SUBVENCION MELLORA DA EMPREGABILIDADE 2020 --

DECRETO 2020-0128 [RESOLUCIÓN CONCESIÓN 
CENIMA]

18/02/2020 
9:55

SIA 1001340 -- TURISMO -- Expediente 227/2020 -- JOSE LUIS FERNANDEZ ANSEDES-PTE. ASOCIACIÓN 
"ABRINDO CAMIÑO" -- Solicitud Salón de Actos CENIMA --

DECRETO 2020-0127 [RESOLUCION APROBACION 
BASES DEPUEMPREGO 2019]

18/02/2020 
9:51 SIA 1001400 -- EMPREGO -- Expediente 1696/2019 -- DEPUEMPREGO 2019 --

DECRETO 2020-0126 [RESOLUCION ALCALDIA]
14/02/2020 
14:47

SIA 1001275 -- MEDIO AMBIENTE -- Expediente 223/2020 -- 32316319P JOSE MANUEL ALVARADO CENDAN -- 
baixa taxa lixo atalaia garaxe --

DECRETO 2020-0125 [Resolución de Alcaldía]
14/02/2020 
11:41

SIA 1001407 -- INTERVENCIÓN -- Expediente 168/2019 -- 33842579B ALBERTO LEIVAS RODRIGUEZ -- ALBERTO 
LEIVAS RODRIGUEZ. SOLICITUDE DE XUBILACION --
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Concello de Foz

 

8.-OFICIO CONSELLERÍA DE FACENDA-SECRETARÍA XERAL TÉCNICA E DO 
PATRIMONIO DE DATA 21/02/2020: DAR CONTA.-

Pola  Presidencia  dáse  conta  da  remisión  do  oficio  da  Consellería  de 
Facenda-Secretaría Xeral Técnica e do Patrimonio de data 21/02/2020, relativo a 
unha solicitude do Concello de Foz para a cesión gratuíta dun inmoble no Lugar de 
Raulfe  na  parroquia  de  San  Acisclo  (na  intersección  da  estrada  LU-152  coa 
LU-151), con destino a usos veciñais.

Os membros asistentes á sesión danse por decatados.-

 

9.-REMISIÓN  INFORMACIÓN  AO  MINISTERIO:  DAR  CONTA  (Expte.  núm. 
149/2020).-

Pola Presidencia dáse conta da remisión de información ao Ministerio.

Os membros asistentes á sesión danse por decatados.-

 

10.-APROBACIÓN LIQUIDACIÓN 2019: DAR CONTA (Expte. núm. 20/2020).-

Pola Presidencia dáse conta da aprobación da liquidación 2019.

Os membros asistentes á sesión danse por decatados.-

 

11.-REMISIÓN  DE  INFORMACIÓN  DO  ORZAMENTO  PRORROGADO:  DAR 
CONTA (Expte. núm. 12/2020).-

Pola Presidencia dáse conta da remisión de información do orzamento prorrogado.

Os membros asistentes á sesión danse por decatados.-

 

12.-PROPOSTA DE URXENCIA DE ALCALDÍA.-

A proposta de  ALCALDÍA,  e trala oportuna declaración de urxencia  acadada por 
unanimidade  dos  quince  señores/as  concelleiros/as  asistentes,  ao  abeiro  do 
establecido no artigo 91.4 do ROF aprobado polo Real Decreto 2568/1986, do 28 de 
novembro,  en  relación  ao  que  se  establece  no  artigo  138  do  mesmo  corpo 
regulamentario, éntrase no despacho do seguinte:

“ PROPOSTA DE ALCALDÍA PARA INCORPORAR AO PROXECTO DE REAL DECRETO 
DO ESTATUTO DO CONSUMIDOR ELECTROINTENSIVO OS CAMBIOS QUE ASEGUREN 

O FUTURO DA FACTORÍA DE ALÚMINA-ALUMINO DE SAN CIBRAO
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Concello de Foz

O Equipo de Goberno do Concello de Foz está moi preocupado coa viabilidade e o futuro da  
factoría de alúmina-aluminio de San Cibrao, propiedade actualmente da multinacional Alcoa.  
Para  garantir  a  produción  primaria  de  aluminio  é  imprescindible  un  prezo  estable  e  
competitivo da enerxía eléctrica e precísase unha rebaixa do mesmo ata os 35-40 €/MWh.

O Goberno está a traballar na competitividade das industrias electrointensivas, e a proba delo  
é que despois de sete anos de goberno do PP nos que non se fixo nada por apoiar este tipo  
de empresas,  relegando tódalas axudas a unha subasta de interrumpibilidade insegura e  
cuestionada pola Unión Europea, o Goberno aprobou un proxecto real decreto, actualmente  
en período de alegacións, que establece diversos tipos de mecanismos de axuda que nin  
sequera se utilizaran ata hoxe, a pesar de estar regulados e dispoñibles o ano 2014. Así, o  
Real Decreto establece tres mecanismos principais:

- Compensación  dos  custos  de  financiación  das  enerxías  renovables  e  á  
coxeneración eficiente.

- Compensación  de  custos  por  emisións  indirectas  de  gases  de  efecto  
invernadoiro.

- Promoción  dos  contratos  bilaterais  (industria-empresa  eléctrica)  de  
subministro a medio e longo prazo, coas seguintes ganancias en estabilidade  
de prezo e custos.

Todos eles son mecanismos que deben rebaixar o prezo da electricidade para o consumidor  
electrointensivo e a dotalo de tan ansiada estabilidade,  sendo como é a factoría  de San  
Cibrao a industria máis electrointensiva do estado español.

No  contexto  actual  resulta  necesario  establecer  un  marco  común  europeo  de  axudas  á  
industria  electrointensiva que garanta un prezo estable  e  predicible  a todas as industrias  
europeas e evite a competencia intracomunitaria.

Sen embargo, estamos a ver, tal e como traslada o Comité de Empresa da factoría, que estes  
mecanismos non son suficientes para garantir un prezo estable da enerxía entre os 35-40  
€/MWh.

Hai  que  recordar  que a  factoría  de  alúmina-aluminio  de San Cibrao  está  a  proporcionar  
emprego directo estable a uns 2000 traballadores entre a matriz e as empresas auxiliares,  
que  poden  chegar  aos  5000  se  temos  en  conta  os  empregos  indirectos.  Só  este  dato  
convértea  no  principal  empregador  da  comarca  da  Mariña  e  un  motor  económico  
insubstituíble nestes momentos para Foz e para toda a comarca.

Por todo o anteriormente exposto esta Alcaldía propón a adopción do seguinte ACORDO:

1.-Instar  ao  Goberno  Central  a  introducir  no  texto  do  Estatuto  para  Consumidores  
Electrointensivos  as  propostas  dos  traballadores  de  Alcoa  –  San  Cibrao,  sempre  
adecuándose á normativa comunitaria, para conseguir un marco estable e competitivo que  
sitúe a esta industria de Lugo en igualdade de condicións co resto de competidores da UE e  
garanta o futuro da factoría de alúmina-aluminio de San Cibrao”.

A continuación ábrese polo Sr Alcalde-presidente unha quenda de intervencións, 
explicando primeiramente a proposta e antecedentes deste asunto.

Javier Jorge Castiñeira, concelleiro do grupo municipal do PP, manifesta que non 
sabe  por  qué  lle  da  tantas  voltas  ao  asunto  de  Alcoa,  levan  dous  anos  para 
elaborar un estatuto, presentan un estatuto que non vale para nada, e non é que o 
diga o PP, dino os representantes dos traballadores, porque se obligou á Xunta de 
Galicia,  aos  traballadores,  á  patronal  das  industrias  electrointensivas  e  outras 
comunidades  a  presentar  unha  serie  de  alegacións.  Foron  consensuadas  con 
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Concello de Foz

traballadores de todas as comunidades autónomas, que son Galicia, Asturias e 
Cantabria, e entón o PP vai propoñer o que se aprobou na Deputación de Lugo hai 
unha semana, que votou a favor o BNG, que votou en contra o PSdG-PSOE, cre 
que de forma irresponsable; e o que aprobou tamén no Parlamento de Galicia cos 
votos a favor do BNG e PP e coa abstención do PSdG-PSOE. 
Cre que están falando coa boca pequeña, porque instar ao Goberno Central  a 
introducir no texto do Estatuto para consumidores electrointensivos, as propostas 
dos  traballadores  de  Alcoa,  entón  para  nada  teñen  que  ver  aquí  as 
administracións, de diferentes cores políticas, unha gobernada polo PP, en Asturias 
gobernada polo PSdG-PSOE, e en Cantabria por un partido independente. Non 
sabe que está buscando o PSdG-PSOE con esta moción, cando xa está aprobada 
e  é  a  que  pretenden  os  propios  traballadores,  que  defenden  as  alegacións 
presentadas pola Xunta de Galicia, polas tres administracións e pola patronal. 
Recórdalles  o  que  dicían  os  traballadores  cando  entrou  na  Deputación, 
“representantes socialistas de pacotilla”. Non deben ser representantes socialistas 
de pacotilla,  o que deben é aprobar o Estatuto coas alegacións tal  e como as 
presentaron  as  administracións,  que  están  consensuadas  cos  traballadores  e 
deixar de falar coa boca pequeña.
Polo tanto, a emenda que proponen é substituir ese termo por “instar ao Goberno 
Central a que se aprobe o Estatuto electrointensivo coas alegacións presentadas e 
consensuadas pola Xunta de Galicia, polos gobernos de Asturias e Cantabria e 
polos traballadores”.

O alcalde rógalle,  sabe que non entra na súa formar de actuar no pleno, pero 
normalmente el cando se dirixe ao Sr. Javier Jorge Castiñeira, di “populares de” ou 
fai mención a ese termo. De feito escoitouno tamén no pleno da Deputación. Non 
entende a que ven en ningún debate un término pexorativo ou un insulto, e quere 
poñelo de relevo. Non vai entrar nese xogo, e o insulto ou a descalificación dunha 
ideoloxía  que  ten  moi  a  ben  representar,  porque  representa  a  igualdade  e  as 
oportunidades de todos,  independentemente do sitio  ou das circunstancias que 
teñan, como é o socialismo, a verdade é que lle doe porque tamén o considera un 
insulto persoal.
Referente á emenda, non van a votar a emenda proposta.

Iago Villamil  Cajoto,  concelleiro  do  grupo municipal  do BNG, di  que durante  o 
tempo en que se deixou de actuar, no tempo en que unha medida coma a rebaixa 
ficticia que non solucionaba o problema aos sete anos, non se fixo ningún fincapé, 
non se fixo ningunha moción, non se preparou ningún terreo. Utilizar as institucións 
para aproveitar e tratar de quitar rédito … O BNG, como recoñeceu o Sr. Jorge, 
sempre aprobou as mocións presentáraas quen as presentara.
Con respecto a esta, en concreto, van votar evidentemente a favor, e para aclarar, 
na  mesma  intervención,  o  sentido  do  voto  da  emenda,  recentemente  o  PP 
presentou na Mancomunidade da Mariña, utilizando neste pim pam pum de alí 
onde fora vou presentar unha emenda con Alcoa, agora córreme presa, antes non, 
presentou unha emenda na que consensuaron todos os grupos políticos un texto 
moi  parecido  a  este,  no  que  a  proposta  do  PP,  que  incluía  ás  comunidades 
autónomas  de  Asturias  e  Cantabria  aceptou  que  se  retirara.  É  moi  parecida, 
simplemente cun matiz, e foi aceptada polo PP, e, por tanto, piden unha vez máis 
coherencia e que se acepte tal e como está.
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Concello de Foz

Victor Couto Barrientos, concelleiro do grupo municipal de FPF, manifesta que pola 
sua parte coincide coas palabras de Iago, calquera proposta, veña de quen veña, 
que sexa para mellorar a situación que está vivindo Alcoa e os seus traballadores, 
loxicamente van apoiala. 

O alcalde recórdalle ao portavoz do PP o que fixo o PP durante sete anos pola 
industria electrointensiva:
Estableceu un imposto de xeneración eléctrica en decembro do 2012 do 7%, que 
afectou tanto a consumidores como ás empresas. Este imposto recadou en época 
do PP máis de 8.000 millóns de euros, perxudicando a competitividade da nosa 
industria.  Non  incorporou,  en  sete  anos  de  goberno  de  Mariano  Rajoy,  as 
directrices sobre axudas estatais en materia de protección do medio ambiente e 
enerxía 2014-2020.  É dicir,  o mecanismo que este estatuto incorpora agora ao 
noso  ordenamento  para  compensar  aos  consumidores  electrointensivos  polos 
custos  derivados  da  financiación  de  apoito  á  enerxía  procedente  de  fontes 
renovables.
Dotou con cantidades ridículas, entre 4 e 6 millóns de euros, o mecanismo de 
compensación de custos indirectos por emisión de CO2.
Non fixo nada para limitar a sinatura de contratatos bilaterais a longo prazo, e todo 
se  fiou  á  poxa  de  interrumpibilidade,  mecanismo  inadecuado,  que  xera  gran 
inseguridade  xurídica,  xa  que  en  calquera  momento  podería  ser  anulado  pola 
Unión Europea, como así o advertiu. 
E como ben di  o portavoz do PP, e que non o di  el, dino os xornais do 2017. 
“Bruselas  investiga  a  España  polas  axudas  a  Alcoa  e  Ferroatlántica”,  “Soria 
desvincula os despidos de Alcoa da poxa eléctrica e anuncia outra poxa”, e así 
poderíanse ler titulares e titulares. Entón pregunta, Qué lle supón ao portavoz do 
PP ou  en  que  non  está  de  acordo,  en  instar  ao  Goberno  central,  que  é  do 
PSdG-PSOE,  a  introducir  no  texto  do  Estatuto  para  consumidores 
electrointensivos,  as  propostas  dos traballadores  de  Alcoa-San  Cibrao,  sempre 
ceñéndose á normativa comunitaria, como é normal e preceptivo, para conseguir 
un marco estable e competitivo que sitúe, a esta  industria de Lugo, en igualdade 
de condicións co resto de competidores da Unión Europea e garanta o futuro da 
factoria de alúmina-aluminio de San Cibrao?, que ademais, os compañeiros do PP 
na comunidade aceptaron referirse aos traballadores de Alcoa de San Cibrao. 
Entende  que  queiran  politizar  completamente  a  gran  inseguridade  dos 
traballadores coa gran problemática que teñen en Alcoa e que queren poñer de 
relevo neste pleno, porque é un problema moi grave, porque é o motor principal da 
comarca e non se pode permitir perder esa fonte de emprego estable e de calidade 
e que o PP a queira politizar. 
Pero desde logo, pensa que demostran gran responsabilidade instando desde o 
Concello de Foz, compañeiros socialistas, a outros compañeiros a que modifiquen 
ese estatuto, porque cren que é o que se debe facer e que é o mellor para A 
Mariña e para Foz, e non entende qué parte o PP pode estar en desacordo. 

Javier Jorge Castiñeira, concelleiro do grupo municipal do PP, dille ao alcalde se lle 
pode repetir o insulto que lle proferiu, ao que o alcalde responde que non, porque 
un insulto nunca se debe repetir.
Javier di que non sabe en qué o insultou, pero que non veu a acta do pasado 
pleno, porque cando hai insultos o alcalde non os ve, e cando non os hai parace 
que os ve. O alcalde ten unha pequena fixación con este grupo e parece que quere 
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Concello de Foz

silenciar á oposición, o cal non o vai conseguir e váiselle seguir dicindo todo o mal 
que está facendo durante estes meses. Por tanto non diga que o insultou cando el 
non lle dixo absolutamente nada; o único que lle dixo foi que os traballadores de 
Alcoa,  que  o  alcalde  os  escoitou  igual  que  o  seu  presidente  e  os  seus 
compañeiros, lles chamaron “socialistas de pacotilla” , pero el non está dicindo que 
el  o  crea,  polo  tanto  non  diga  que  o  insulta,  en  todo  caso  insultárono  os 
traballadores de Alcoa. 
Esta é unha moción trampa, porque xa están dando por feito que a Unión Europea 
ou calquera outro marco lles vai botar para atrás algunha das alegacións que teñen 
presentadas  tanto  os  traballadores  coma  a  Xunta  de  Galicia  e  o  resto  das 
autonomías, ou a patronal de electrointensivas. 
Fagan caso de todas esas alegacións, non fagan como fixeron ata agora, que tanto 
ían presentar un estatuto e non trae absolutamente nada que valla, todo o mundo 
está dicindo que con isto non se pode fabricar aluminio primario en España. Xa 
tiñan que telo contemplado, porque de industrias hiper-electrointensivas non trae 
absolutamente nada. Iso é unha moción trampa.
Votaron  en  contra  no  Senado,  na  Deputación.  As  alegacións  da  Xunta  están 
consensuadas cos traballadores,  e polo tanto, non traían unha moción trampa. 
Eles non van a votar a favor porque non é a que lle vale a San Cibrao nin aos 
traballadores, porque se agora o PSdG-PSOE se excusa en que non van aprobar 
unha  alegación  porque  entenden  que  non  entra  dentro  do  marco  competitivo, 
evidentemente non lles vale, porque teñen que loitalo todo, aquí e en Europa, polo 
tanto vaille dicir que non.
Co goberno do Sr. Rajoy non pechaban cubas; as únicas que pecharon no seu 
momento foi, co goberno socialista de Felipe González cando levaron para alí o 
Casón e, segundo, co gobernó socialista de Pedro Sánchez, que ten as cubas 
paradas desde hai tempo, e ten aí un señor que traballa alí. 
Co goberno de Rajoy había un 40% menos de custo da enerxía, pode miralo, e 
non houbo estes problemas. E si non non estarían aquí falando precisamente disto 
e debería darlles vergoña que os sindicatos lles estean dicindo iso. Están falando 
coa boca pequena e no único que pensan é nesa transición enerxética que pechou 
Endesa-As Pontes, central que surtía de enerxía eléctrica a Alcoa, e cren que iso 
non vale para subir o prezo?.
O PP montou un gaseoducto,hai 4 ou 5 anos, que valeu 50 millóns de euros para 
aumentar a competitividade de Alcoa. O peor problema de Alcoa a día de hoxe e 
que duda da existencia e posible fabricación de aluminio  primario é co PSOE. 
Resólvano e aproben as alegacións que lle presentan todos e deixen de falar coa 
boca pequena, e despois que diga Europa e quen sexa que están mal, pero polo 
menos loiten e non se dían xa por vencidos. 
Non ten que haber un plan B, hai un plan A, non pode desaparecer nada de Alcoa, 
teñen  que  seguir  funcionando  todas  as  cubas  na  súa  totalidade,  cun  precio 
competitivo, e non poden darlle motivos á empresa para que dentro de 4 ou 5 días 
non veña o estatuto como pide a patronal e mande 400 o 500 follas de despido, 
como din os sindicatos.
Non vai votar en contra, pero tampouco a favor, porque esta moción non cumple 
para que Alcoa sexa viable e que poida fabricar aluminio primario en España.

O alcalde di que a elegancia non acompaña en repetir un insulto, aínda que sexa 
en boca de outros non o converte en menos insulto.

Concello de Foz Pág.21 de 24

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 3
M

K2
3W

62
XJ

43
H

M
6Y

G
D

JF
N

3M
G

L 
| C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//c
on

ce
llo

de
fo

z.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

21
 a

 2
4



 
Concello de Foz

Francisco Xavier Fanego Bermudez, concelleiro do grupo municipal do BNG, di 
que como concelleiro do BNG, veciño de Foz e traballador de Alcoa, aínda que non 
poida agora mesmo separar uns sentimentos doutros, quere dicir que xa chove 
sobre mollado e están continuamente lanzándose uns a outros “que si tú máis”, e 
cre que chegou o momento de facer unha fronte común, e pode falar por moitos 
compañeiros,  e  non  entenden  estas  situacións de  estar  votando  en  contra  no 
Senado, na Deputación, etc.; non o entenden. Realmente non saben a gravidade 
da situación porque levan moitos anos dicíndolles que “ven o lobo” e están afeitos 
a escoitar iso, pero algún día vai vir. Pero cre que todos os partidos políticos e 
todas as persoas que os forman teñen que facer unha fronte común, e moito máis 
a nivel municipal, polo que pediría a todos os presentes que pensaran que oxalá 
ninguén teña que saber o que sería para A Mariña a desaparición da fábrica de 
aluminio. 
Lense moitos comentarios e escóitanse moitas cousas que non lles gustan aos 
traballadores, porque parece que son todos unhos enchufados e que en Galicia 
non se fai nada, pero ten que dicir que é unha fábrica que ten unhas condicións 
laborais aquí na Mariña que non se terían en ningún outro taller, é unha fábrica moi 
perigosa, con accidentes graves, con xente cega, queimaduras con cáustico, etc. 
Non están defendendo a Alcoa, están defendendo os seus postos de traballo e cre 
que é o que teñen que facer desde as administracións, e a nivel  local poñerse 
todos a favor e empuxar todos na mesma dirección.

Victor  Couto  Barrientos,  concelleiro  do  grupo  municipal  de FPF,  manifesta  que 
Fanego acaba de expresar o que pensan a maioría dos veciños da Mariña, que 
está de acordo totalmente co que dixo e que deberían unirse todos para sacar isto 
adiante. 
O alcalde di que está totalmente de acordo e que cando se fala de demagoxia, non 
entende que non se poda xustificar un voto en contra do PSdG-PSOE e unha 
abstención do PSOE no Senado e que aquí se xustifique esta mesma abstención 
ou voto en contra do PP se todos intentan remar a unha, pero cada un é libre de 
escoller a súa opción. Estaría encantado de que saíra un voto unánime a favor 
desta proposta.

Finalizado o debate,  sométese a votación a  Proposta de Alcaldía, obténdose o 
seguinte resultado:

-Votos a favor:  (10 votos). 7 votos do PSdeG-PSOE; 2 votos do BNG; 1 voto do 
FPF.
-Votos en contra: ningún.
-Abstencións: (5 votos). 5 votos do PP.

A tenor  do  resultado  da  votación,  o  Pleno  da  Corporación APROBA o  seguinte 
acordo:

1.-Instar  ao  Goberno  Central  a  introducir  no  texto  do  Estatuto  para  Consumidores 
Electrointensivos  as  propostas  dos  traballadores  de  Alcoa  –  San  Cibrao,  sempre 
adecuándose á normativa comunitaria, para conseguir un marco estable e competitivo 
que  sitúe  a  esta  industria  de  Lugo  en  igualdade  de  condicións  co  resto  de 
competidores da UE e garanta o futuro da factoría de alúmina-aluminio de San Cibrao.
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C) ROLDA DE INTERVENCIÓNS LIBRES 

C.1 ROGOS

Rogos do PP. Juan Rivas Nécega formula os seguintes:

1.- Tal como debe saber o Sr. alcalde, o ano pasado, por petición da Dirección Xeral 
de Costas, que é titular das casetas da praia da Rapadoira, aprobouse a modificación 
da ordenanza que regula o seu uso. Lémbranlle que están xa no mes de marzo e que 
aínda non se fixo nada, e que este ano é par e toca renovar as listas, polo que rogan 
que elaboren o novo listado para comunicarllo aos usuarios presentes e futuros, tal e 
como ordenou facer a Dirección Xeral de Costas do Estado.
2.- Non é que teñan fixación co Sr. Fanego, concelleiro de medio rural, pero xa llo 
dixeron en varias ocasións e parece ser que non se da resolto este tema. Séguenlles 
chegando queixas de que os contedores das parroquias e algún do casco urbano 
seguen sen limpar, polo que rogan que se proceda á súa limpeza.
Responde Fanego que xa viñera este rogo e como el non estivo co camión cando 
estivo limpando dixo que xa se fixera e ao mellor puideron quedar algún. Quedaran 
en que lle ían comunicar que zonas quedaran sen lavar e non recibiu nada. 
Ás parroquias foi un operario municipal dos que andan na recollida do lixo co camión 
de lavado e teoricamente non lle debería quedar ningún, en vista de que cando se 
fixera o do casco urbano quedara algunha zona sen facer, como aínda non se fixera 
o das parroquias por iso foi un operario. 
Rogos de FPF. Victor Couto Barrientos formula os seguintes:
1.-  Pídenlles  os  veciños  de  Nois  que  se  proceda  ao  arranxo  do  valo  da  pista 
deportiva de Nois, xa que está derrubado desde fai tempo.
O alcalde contesta que están pedidos os postes e vaise proceder ao arranxo nos 
vindeiros días.
2.- Por petición dun sector veciñal que, ao igual que se fai en algunhas parroquias, 
adaptar a recollida de lixo a un horario máis tardío das 5 da mañá, que ocasiona 
puntualmente molestias a familias de todas as idades pero concretamente ás que 
teñen nenos de menor idade. Piden unha hora máis prudente, xa que entenden que o 
servizo se faga no quenda de noite.
Fanego explica que durante o día sempre hai máis actividade no pobo e complícase 
moito máis o traballo.
3.- que se solicite ao organismo competente que arranxe a estrada que pasa por 
Vilaronte e enlaza coa N-642, ao seu paso pola ponte, no primeiro desvío á entrada 
do barrio de Mañente. 

C.2. PREGUNTAS

Preguntas do PP: Juan Rivas Nécega formula as seguintes:
1.- O anterior goberno incluíu nas obras do Plan Único do 2018 a reurbanización do 
parque de As Torres, onde se construíu unha pista de skate. Nas melloras que se 
comprometeu a realizar o contratista, incluíanse varios módulos que están sen poñer. 
Ademais,  fíxose  un  pequeno  cambio  para  mellorar  as  randeeiras,  que  estaban 
proxectados de forma tradicional e os veciños solicitaron poñelos para uso de nenos 
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e nenas máis maiores. A diferencia no custo ía a cargo da baixa da liquidación final 
que resultou do concurso. 
A súa pregunta é cando se van instalar os módulos e a barra que hai encargada para 
a pista de skate.
O alcalde toma constancia da pregunta para respondela no seguinte pleno.
2.- Non lle atopan ao goberno moita preocupación por estar a traballar co orzamento 
prorrogado, ao estilo de Pedro Sánchez. Un orzamento que, por certo, PSOE e BNG 
votaron en contra. Tampouco se lles ve moita presa para aprobar o deste ano, aínda 
que nalgún medio de comunicación dixera de traelos xa no mes de xaneiro. 
A día de hoxe séguese igual, a pesar de ter nove concelleiros, dúas dedicacións máis 
que o anterior goberno, unha delas a da concelleira de economía. Pregúntanlle que 
nova data valora para a aprobación duns orzamentos.
O alcalde puntualiza que en tal caso será o concelleiro de facenda, competencia que 
ten asumida el, quen tome esa responsabilidade. Están traballando arreo para iso, 
intervención está traballando a tempo completo e están tendo distintas reunións para 
facer un plan económico-financeiro que dunha vez se cumpra, non como aconteceu 
na época do PP, porque se non a partida de non dispoñibilidade sería desorbitada, e 
niso  están traballando,  intentar  desfacer  os  entortos que lles  tocaron  en materia 
presupostaria cando as recibiron.
A súa intención era traelo en xaneiro, precipitáronse nese anuncio, pero desde logo o 
traballo continuo e o esforzo tanto de intervención como neste caso, colaborando 
activamente aínda que non é competencia dela delegada neste momento, da tenente 
de alcalde Inés López Couto ou a súa, é total para que saian uns presupostos reais, 
que se cumpran e non teñan que pasar outra vez, de aquí a dous anos, planificando 
a medio e longo prazo o devir do Concello por incumprir a regra de gasto.
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